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Zusammenfassung

        
368 urodynamisch untersuchte Patientinnen der Universitätsklinik für Frauenheilkunde Innsbruck wurden aufgrund ihres Kontinenzstatus (streßinkontinent oder nicht) und bereits erfolgter Inkontinenzoperationen in vier Gruppen aufgegliedert. Bei diesem Patientenkollektiv wurden die Gesamtlänge der Urethra, die absolute und relative funktionelle Urethraläuge und die absolute und relative Länge von der Blase bis zum maximalen Urethraverschluß- druckpunkt mit dem Alter und dem Menopausestatus der Patientinnen verglichen. Die Untersuchung zeigte eine Abhängigkeit der Gesamtlänge der Urethra vom Alter und vom Menopausestatus bei nicht voroperierten streßinkontinenten Frauen, eine Abhängigkeit der relativen Länge bis zum MaxUVDR vom Menopausestatus bei nicht voroperierten streßinkontinenten Patientinnen sowie vom Alter bei nicht voroperierten und nicht streßinkontinenten Frauen. Darüber hinaus konnte gezeigt werden, daß der Abstand Blase-MaxUVDR bei kontinenten Patientinnen häufiger als bei streßinkontinenten Patientinnen mehr als 60% der funktionellen Urethralänge beträgt.


      
        
Abstract

        
368 urodynamically investigated women of the University Hospital of Innsbruck (Austria) were separated into four groups depending on their incontinence status (either stress incontinence or not) and depending on previous incontinence surgery. In this collective of patients, we compared the urethral length, the absolute and relative functional urethral length and the absolute and relative length from the bladder to the point of maximum urethral closure pressure with the patients' age and menopausal status. The analysis showed a dependence of the urethral length on age and menopausal status in women having undergone no previous incontinence surgery, who suffered from genuine stress incontinence. In these patients, the relative length from the bladder to the point. of maximum urethral closure pressure also depended on the rnenopausal status. In women with no previous surgical treatment showing no symptoms of genuine stress incontinence, we could find a relationship between the age of the patients and the relative length to the point of maximum urethral pressure- Furtherrnore we could show that, in continent patients, the distance bladder-point of maximum urethral closure pressure was more often longer than 60%of the functional urethral length than in patients suffering from genuine stress incontinence.
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